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DRAGOª ANASTASIU, EUROLINES
GROUP ROMÂNIA:

“Trãiesc cu speranþa cã avem
de-a face cu un brainstorming
ºi nicidecum cu decizii”

Noile mãsuri din programul
de guvernare netransparen-
te ºi netrebuincioase pentru

mediul de afaceri, considerã Dragoº
Anastasiu, preºedintele Eurolines
Group România.

Domnia sa ne-a decla-
rat: “Noile mãsuri de
care am aflat azi (n.r.
ieri) se adaugã unui plan
de mãsuri mai vechi. Se-
tul cel nou va trebui ana-
lizat, în liniºte, împreunã
cu specialiºtii. Ceea ce
pot eu spune acum este
faptul cã se continuã mo-
dul netransparent - fãrã
consultare cu mediul de afaceri - ºi
puþin predictibil - mãsuri care intrã
în vigoare în timp scurt - de care me-
diul de afaceri NU are nevoie”.

Potrivit preºedintelui Eurolines,
dacã se va trece la o impozitare a ci-
frei de afaceri ºi nu a profitului, acea-
sta va afecta masiv firmele în general,
iar cele mai lovite de mãsurã, pentru
ca sunt ceva mai vulnerabile, vor fi

cele cu capital românesc, care tocmai
începeau sã se întãreascã dupã câþiva
ani de creºtere economicã.

Dragoº Anastasiu ne-a mai preci-
zat: “Trebuie vãzut dacã acest tip de
mãsurã mai existã undeva în Europa

ºi ce efect are. Mai tre-
buie analizat dacã nu
cumva contrazice unor
acte normative europe-
ne”.

Domnia sa ne-a mai
precizat cã mediul de
afaceri românesc a soli-
citat permanent consul-
tãri, studii de impact,
test IMM ºi predictibili-

tate în ceea ce priveºte actul de gu-
vernare.

“Se pare totuºi cã nu reuºim sã fim
suficient de convingãtori. Personal,
trãiesc încã cu speranþa cã avem de-a
face cu un brainstorming ºi nicide-
cum cu decizii”, ne-a mai transmis
preºedintele Eurolines.

ADELINA TOADER

CRISTIAN PÂRVAN:

“Propunerea impozitului pe
cifra de afaceri demonstreazã
incapacitatea ANAF sã
calculeze preþurile de transfer”

C ristian Pârvan, preºedin-
tele Patronatului Investi-
torilor Autohtoni din Rom-

ânia (PIAROM), considerã cã
programul de guvernare a suferit
modificãri substanþiale, dar cã
trebuie sã aºteptãm sã
le vedem ajunse la
faza de lege.

Domnia sa ne-a spus:
“Este clar cã au apãrut
modificãri substanþiale
la programul de guver-
nare, dar, mai întâi, tre-
buie sã le vedem scrise.

Apoi, de la faza de
propuneri trebuie sã ca-
pete formã legalã.

De exemplu, desfiinþarea Pilonu-
lui II de pensii nu se poate face doar
printr-o simplã declaraþie. Trebuie sa
aparã un act legal.

Deocamdatã avem doar niºte idei
aruncate pe piaþã, ca sã testeze socie-
tatea”.

Întrebat cum va fi afectat mediul
de afaceri de propunerea introduce-

rii unui impozit pe cifra de afaceri, în
loc de impozitul pe profit, domnul
Pârvan a spus:

“Au mai fost þãri care au practicat
acest impozit forfetar. Franþa a re-
nunþat treptat la acest impozit.

Din punctul de
vedere al mediului de
afaceri, aplicarea in-
tempest ivã a unui
astfel de impozit nu
este normalã. Dacã se
doreºte, ar trebui intro-
dus de la 1 ianuarie
2019 sau din iulie
2018, dar nu peste no-
apte. El modificã mult

planurile de afaceri, mai ales la fir-
mele mari, iar acest lucru nu este în
regulã.

Aceastã propunere demonstrea-
zã clar incapacitatea funcþionarilor
din ANAF de a controla preþurile
de transfer.

(A.A.)

(continuare în pagina 4)
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NICOLAE GHERGUª:

“«Programul de guvernare»
al PSD are foarte multe
similitudini cu improvizaþia
sãptãmânalã din Las Fierbinþi”

Nicolae Gherguº, directorul
general al companiei de
brokeraj Confident Invest,

este de pãrere cã trebuie sã aºteptãm
sã se aºeze apele, dupã modificãrile
aduse de PSD programului de Gu-
vernare.

Domnia sa ne-a spus:
“Ziua de astãzi (n.r. ieri)
a adus informaþii legate
de bugetele de stat ºi cel
de asigurãri sociale dar
ºi de fiscalitate, cam cât
perioada de dupã 90
încoace.

«Programul de gu-
vernare» al PSD ºi ac-
torii care joacã în el ca miniºtrii,
cu Liviu Dragnea regizor, are foarte
multe similitudini cu improvizaþia
sãptãmânalã din Las Fierbinþi, în
care scenaristul nu divulgã pove-
stea nu din raþiuni de confidenþia-
litate ci din simplul motiv cã nu
este decât cu 2-3 episoade înaintea
celui curent.

ªi tot aºa cum producãtorul fil-

mului este þintuit între vulgaritatea
aducãtoare de rating ºi normele
CNA, guvernele social-democrate
se zbat între populismul deºãnþat al
promisiunilor electorale ºi regulile
economice sau fiscale ale bunului

simt, cu improvizaþii
acute, schimbãri ale
protagoniºtilor obosiþi
sau care nu mai fac ra-
ting, tãieri ºi reluãri de
scene, recuzita ieftinã
ºi actori mediocri”.

Domnul Gherguº
apreciazã cã “teleno-
vela Pilonului II este
cea mai micã proble-

mã a Guvernului”: “Chiar aº încli-
na sã cred cã poate fi folositã cã
«fumigenã» care sã abatã discuþia
de la deficitul structural ºi de la
deficitul de balanþã externã, asu-
pra cãrora au fost avertizaþi de
anul trecut”.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 4)

PROFESORUL MIRCEA COªEA:

“Noul program al PSD -
o viziune total incorectã asupra
dezvoltãrii economiei”
l “Acest program introduce noi taxe ºi impozite
care sunt absolut sigur în defavoarea economiei”
l “Schimbarea programului de guvernare
demonstreazã cã s-a practicat o manipulare
ordinarã la adresa electoratului, care a fost
ademenit cu promisiuni imposibil de realizat”
l “Mã uit ºi eu ºi mã întreb dacã chiar existã un
cap limpede la partid, la guvern, la minister, care
sã judece lucrurile în evoluþia lor?”

Programul iniþial al PSD a fost o
Fata Morgana, o invenþie uto-
picã, un lucru imposibil de rea-

lizat, ne-a declarat profe-
sorul Mircea Coºea, doc-
tor în economie, adã-
ugând cã are obligaþia
sã-i mulþumeascã, astfel,
PSD pentru faptul cã i-a
confirmat absolut 100%
ceea ce declarã de câteva
luni de zile.

În opinia domnului
Coºea, schimbarea pro-
gramului de guvernare
aratã nu numai faptul cã nu a existat
o evaluare corectã a economiei, dar
demonstreazã cã s-a practicat o mani-
pulare ordinarã la adresa electoratu-
lui care a fost ademenit cu promisiu-
ni imposibil de realizat.

Domnul Mircea Coºea ne-a decla-
rat: “S-a manipulat ºi s-a speculat lipsa
de informareaelectoratului ºi,maiales,
dorinþa fiecãruia dintre noi de a trãi mai
bine. Ceea ce se întâmplã acumcu noul
programalPSDestedovadafaptuluicã
PSD a câºtigat pe nedrept alegerile,
minþind”.

Profesorul Mircea Coºea spune cã
noul program al PSD reprezintã o vi-
ziune total incorectã asupra dezvol-
tãrii economiei: “Pentru a mãri posi-
bilitatea populaþiei de a avea acces la
venituri mai mari, fie salarii, fie pen-
sii, trebuie sã existe creatã o bazã,
care se traduce, în termeni simpli,
prin trecerea valorii adãugate prin
diferite canale în bugetul statului,
care trebuie sã aibã disponibilitatea
acoperirii acestor plãþi. Pentru a avea
la buget acest lucru, trebuie creatã o
bazã care înseamnã creºterea foarte
importantã a locurilor de muncã în
ramuri producãtoare de valoare
adãugatã mai mare, în ramuri

moderne, deci investiþii.
Nu poþi sã mergi pe linia unor sa-

larii ºi a unor pensii mai mari, fãcând
un fel de cerc vicios -
dau salarii mai mari, iau
impozite mai mari, dau
pensii mai mari, iau im-
pozite mai mari ºi le in-
troduc în buget.

Acest lucru nu repre-
zintã creare de valoare,
ci este învârtirea valorii,
este impresia cã se cree-
azã, dar, de fapt, econo-
mia stagneazã, dacã nu

chiar dã înapoi.
Acest nou program introduce noi

taxe ºi impozite care sunt absolut si-
gur în defavoarea economiei. De
exemplu, taxa pe cifra de afaceri este
mai mare, oricum ai lua-o, decât taxa
pe profit ºi, deºi domnul tânãr ministru
de finanþe dã asigurãri cã firmele
româneºti nu vor avea probleme, to-
ate firmele vor avea de suferit.

Astfel, partea care revine firmelor
pentru retehnologizare, pentru inve-
stiþii, va fi micºoratã prin acest
impozit”.

În opinia domnului Mircea Coºea,
este foarte greu de explicat de ce se
eliminã pilonul doi: “Explicaþia pe
care ministrul de finanþe o dã este ha-
lucinantã: «Puteþi sã treceþi la pilo-
nul 1 sau pilonul 3». Pentru ce? Sunt
lucruri diferite. De ce sã plec acolo ºi
acolo? Singurul comentariu este cã
vor lua acest fond ºi îl vor introduce
în consum. Cele 10 miliarde de euro,
câte sunt în acest fond, vor intra pe
cãi ocolite în plãþi de salarii ºi pensii,
pentru ca PSD ºi ALDE sã aibã înde-
plinite promisiunile electorale.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 4)

Schimbãm Guvern ºi
program de guvernare,

dar nu pe Dragnea
Liviu Dragnea “s-a jurat”, în decembrie 2016, pe programul electoral, devenit,
apoi, program de guvernare ºi “biblie PSD”: el a garantat , într-o emisiune TV, cã îl
va respecta sau va rãspunde cu funcþia.
Liviu Dragnea nu a respectat programul electoral.
Liviu Dragnea nu a rãspuns cu funcþia, ci a schimbat Guvernul.
Odatã cu Guvernul, a înlocuit ºi “biblia PSD”.
Noile propuneri PSD, publicate în noaptea de dinaintea învestirii, au bulversat me-
diul de afaceri.
Toate firmele din România vor plãti, de la 1 ianuarie 2018, un impozit pe cifra de
afaceri în locul impozitului pe profit, care va dispãrea, prevede noul program de
guvernare al coaliþiei PSD-ALDE.
De asemenea, conform noii propuneri, nivelul salariului minim brut în România, în urmã-
torii trei ani, va fi de 2.000 lei în 2018, 2.200 lei în 2019 ºi 2.400 lei în 2020, iar pentru
cei custudii superioareva fi de2.300 lei în2018,2.640 lei în2019ºi3.000 lei în2020,
Potrivit programului de guvernare, se va introduce contribuþia de solidaritate
începând cu 1 ianuarie 2018, dar ºi o taxã suplimentarã pe produsele al cãror con-
sum are un impact negativ major asupra sãnãtãþii populaþiei.
Analiºtii au spus cãGuvernul aruncã în aer economia, oamenii de afaceri au fost ºocaþi.
Noii miniºtri au jurat pe Biblie sã-ºi dãruiascã toatã puterea ºi priceperea pentru
propãºirea spiritualã ºi materialã a poporului român.
Aºa sã le ajute Dumnezeu! n

Bâlbele privind desfiinþarea
Pilonului II de pensii private
au trântit cotaþiile bursiere
lDragnea face miºto: “A cãzut Bursa? Serios?”
lManipularea pieþei de capital este infracþiune,
potrivit legiilMinistrul Finanþelor Ionuþ Miºa a
spus cã se desfiinþeazã Pilonul II de pensii private,
a fost contrazis de Dragnea ºi Tudose, iar apoi a
negat cã a spus cuvintele înregistrate de camere ºi
auzite de toatã lumea la televizorl În timpul
acesta, indicele BET a cãzut cu pânã la 4,6%

Declaraþiile contradictorii de
ieri privind intenþia Guver-
nului sã desfiinþeze Pilonul

II de pensii private obligatorii au
creat haos, iar efectul lor s-a simþit
rapid, pe Bursa de Valori, unde fon-
durile de pensii au deþineri impor-
tante.

Indicele BET a încheiat ºedinþa de
ieri cu o scãdere de 3,83%, dupã ce,
pe parcursul zilei, picase cu 4,6%

Mai întâi, noul ministru al Finanþe-
lor, Ionuþ Miºa a declarat, în cadrul
audierilor din Parlament, cã Guver-
nul Tudose ia în calcul sã desfiinþeze
pilonul II de pensii. Dupã audieri,
domnul Miºa ºi-a întârit spusele: “Pi-
lonul II se va desfiinþa. Banii se vor
întoarce la toþi cei care au cotizat, ei
având posibilitatea sã opteze pentru
bugetul asigurãrilor sociale sau pen-
tru Pilonul III, cel privat. Vor alege
dacã banii lor vor fi administraþi de
stat sau privat. Nu am stabilit un ca-
lendar, intenþionãm spre sfârºitul
anului. (...) Fondurile de pensii din
Pilonul II administreazã active de cir-
ca 40 miliarde lei. Însã pensia de care
ar beneficia un contribuabil este de
circa 25 de lei pe lunã”.

Declaraþile au fost consemnate de
agenþiile de presã, dar ºi difuzate de
televiziuni.

Preºedintele PSD Liviu Dragnea a
fost primul care a spus cã aceastã
idee este “o prostie”.

Ulterior, întrebat de jurnaliºti care
este, de fapt, situaþia, premierul de-
semnat Mihai Tudose a întrebat pre-
sa “de unde Dumnezeu scoate aceste
idei” ºi a spus: “Nu se desfiinþeazã
(n.r. Pilonul II). Punct”.

În aceste condiþii, Ionuþ Miºa a
fost nevoit sã îºi retracteze spusele.

Miºa a respins total ideea desfiinþã-
rii Pilonului II, conform unui comu-
nicat transmis stiripesurse.ro. Site-ul
îl citeazã pe Ministrul Finanþelor: “În
legaturã cu informaþiile apãrute în
presã potrivit cãrora aº fi declarat cã
Guvernul are în intenþie desfiinþarea
Pilonului II de pensii fac urmatoarele
precizãri:

- nu am declarat cã voi susþine de-
sfinþarea Pilonului II de pensii. Nici nu
am în intenþie sã fac acest lucru. Nu
existã în Programul de guvernare ace-
astã mãsurã;

- am rãspuns unei întrebãri, care
probabil a fost interpretatã greºit, în
legãturã cu posibilitatea naþionalizã-
rii Pilonului II de pensii.

Precizez încã odatã, nici nu desfiin-
þãm pilonul II de pensii, nici nu îl na-
þionalizãm. Nici nu aº fi putut sã fac
o astfel de previziune, având în ve-
dere cã fondurile din pilonul II sunt
fonduri publice, doar administrato-
rul este privat.

ADINA ARDELEANU
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